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VOORWOORD
Het zesde jaar, een jaar vol emoties en ervaringen die ons zullen vormen voor de toekomst. 
Het is een tijd van groei, uitdagingen en onvergetelijke momenten die ons zullen bijblijven. 

Gedurende heel ons parcours in het Sint-Pieterscollege hebben we verschillende richtin-
gen bewandeld, bezaaid met hoogtepunten en uitdagingen. Examens, toetsen, presentaties 
waren een ware rollercoaster van emoties, maar tegelijkertijd een kans om te laten zien wat 
we hadden geleerd. De uitstappen waren dan momenten van verbondenheid en leren buiten 
de klas.  

Een voorbeeld daarvan zijn de drie klasdagen van de eerstejaars bij Durbuy samen met de 
meters en peters van dit schooljaar. Als meter heb ik de kans gehad om anderen te helpen, 
terwijl ik zelf nog aan het leren ben. Het was inspirerend om het enthousiasme van de kin-
deren in het eerste jaar te zien. Het deed ons terugdenken aan onze eigen beginjaren.  

Herinner je je die eerste schooldag nog? We stapten de school binnen vol verwachtingen 
en nervositeit. De gangen waren nieuw, de leraren onbekend en de uitdagingen onduidelijk. 
Maar kijk waar we nu staan! We zijn veranderd, gegroeid en gevormd door de ervaringen van 
al die jaren. Die examens die ons deden zweten en zwoegen, maar ons ook lieten zien hoe 
sterk we eigenlijk zijn. Het is verbazingwekkend om te zien hoe ver we zijn gekomen sinds 
die allereerste dag.  

Nu blikken we vooruit naar de universiteit, een nieuwe fase vol kansen en onbekende we-
gen. Bovendien is het spannend om te denken aan een nieuwe omgeving met meer vrijheid, 
waarin we onze grenzen moeten verleggen. De universiteit brengt een totaal andere ervaring 
met zich mee. We moeten ons opnieuw oriënteren, in een omgeving waar alles groter lijkt en 
waar we onze plaats moeten vinden binnen een waaier aan mogelijkheden. Hoewel het op-
windende om deze nieuwe fase te betreden tegelijk ook beangstigend kan zijn, hebben we al 
geleerd om volhardend te zijn. Het zesde jaar zal ons niet alleen kennis hebben bijgebracht, 
maar ook de moed om deze volgende stap te zetten.  

Dina Yattouti 6MTWE 
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Van 6 tot en met 8 september 
gingen de leerlingen van het 
eerste jaar op driedaagse 
naar Durbuy. Zowel een 
aantal leerkrachten als de 
meters en peters van het 
zesde jaar vergezelden onze 
leerlingen. Het doel: elkaar 
leren kennen, vrienden 
maken, kennismaken met 
de leerkrachten en bovenal 
mooie herinneringen 
maken! Leerlingen van 1LAA 
vertellen wat hun favoriete 
herinneringen zijn.  

Vooral de fuif op de laatste 
dag en het bijhorende 
kampvuur buiten zijn 
duidelijk velen bijgebleven: 
‘Alles was superleuk, maar 
het leukste was toen we 
de marshmallows hebben 
gegeten aan het kampvuur 
én het feest op de laatste 
dag. Aan het kampvuur 
spelen, en het vuur weer 
aan proberen te krijgen, was 
echt fijn. De fuif was heel 
leuk, en als je even tot rust 
wilde komen kon je naar het 
kampvuur gaan.’ 

Sommigen verkozen echter 
het avontuur boven het feest:  
‘Wat mij het meest bijbleef, 
is de survivalcursus om een 
hut te leren bouwen. Ook het 
feit dat we nieuwe vrienden 
hebben gemaakt was 
natuurlijk leuk. Daarnaast 
was de avondwandeling heel 
gezellig!’ 

Anna Bloemen

ACTIEF
Ballonactie

Om het eerste jaar goed te 
starten, hebben de nieuwe 
leerlingen op 1 september 
ballonnen in de lucht gelaten. 
Aan elke ballon hing een 
boodschap waarin uitgelegd 
stond dat het de eerste 
schooldag was op het Sint-
Pieterscollege, vergezeld 
met de vraag om een briefje 
terug te sturen. De actie 
zorgde ervoor dat de eerste 
schooldag op een prachtige 
manier werd afgesloten én 
enkele leerlingen ontvingen 
een tijdje later een briefje 
terug. Er stond duidelijk 
westenwind die dag, gezien 
de bestemmingen waar de 
ballonnen geland zijn.

Kenza uit 1PLV1 kreeg een 
briefje terug met het bericht 

dat haar ballon maar liefst 
165 km verder was geland, 
vlak bij Keulen. Liebe Kenza, 
ich hoffe, Du hattest einen 
schönen ersten Schultag. 
Dein Ballon ist 165 km weit 
geflogen, und dann auf dem 
Militär-Flugplatz Nörvenich 
bei Köln gelandet. Der 
perfekte Ort für eine gute 
Landung. Dir wünsche ich, 
dass Du auch immer so viel 
Glück im Leben hast. Alles 
Gute, Lothar.

Op de foto, het pakketje 
dat Eline uit 1PLC heeft 
teruggekregen. Haar ballon 
is helemaal tot Lechenich 
(Erftstadt) geraakt, dat is 
ruim 200 km van Jette.

Anna Bloemen

ACTIEF
Het eerste jaar op avontuur! 
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Het was heel leuk. Mensen 
met wie we vorig jaar niet 
in de klas zaten en nu wel 
hebben we beter leren 
kennen. Ook door activiteiten 
tegen de andere klassen 
hebben we geleerd om 
samen te werken en hebben 
we samen naar een strategie 
gezocht. Sommigen hebben 
ook hun hoogtevrees kunnen 
overwinnen toen we de zip-
line hebben gedaan omdat 
iedereen er was om hen aan 
te moedigen.

Asia, 2KTB 

Mijn favoriete herinnering 
uit Valkenswaard was 
de avondwandeling met 
meneer Wellemans. Hij had 
een superleuke wandeling 
voorbereid om ons te doen 
schrikken, dat vond ik heel 
fijn want het was geen te 
grote groep maar ook geen 
te kleine groep. Het was ook 
al vrij donker, dus konden we 
niet veel zien. Het pad was 
verlicht met kleine kaarsjes, 
wat ik heel leuk vond.

Mauritz, 2KTB 

De zip-line was heel leuk, net 
als de grot en het vrij spelen.
Ik vond Valkenswaard een 
heel leuke uitstap. In de bus 
hing ook een heel fijne sfeer!  

Kadé, 2MTWA 

Mijn favoriete activiteit was 
wanneer we in twee groepen 
waren en we elkaar moesten 
uitdagen. Het was leuk want 
we konden zien wie in de 
groep samenwerkte en ook 
dat we op leuke manieren 
moesten proberen om te 
winnen.

Minal, 2STV 

ACTIEF
Valkenswaard door de ogen van de leerlingen

Van 2 tot en met 4 oktober 
trok het hele tweede jaar naar 
Valkenswaard, Nederland. 
We logeerden in de 
jeugdherberg Harba Lorifa, 
de ideale uitvalsbasis om 
drie dagen te genieten van 
sport en spel. Verschillende 
activiteiten stonden op het 
programma, zoals survival, 
sterrenslag, spelletjes, een 
quiz en nog veel meer. Na 
drie dagen kwamen we meer 
dan voldaan weer aan in 
Jette. Hieronder laten we 
een aantal leerlingen aan 
het woord die hun favoriete 
herinneringen delen. 

Anna Bloemen
Mijn favoriete herinnering 
was het hoogteparcours. 
Het was superleuk om te 
doen, zeker de deathride. Het 
parcours in de blauwe tonnen 
was ook heel leuk om te 
doen, vooral wanneer je dat 

per twee moest doen met elk 
één hand. De grotten waren 
iets minder leuk omdat je er 
heel lang in bleef.

Sandra, 2STV 
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ACTIEF
Een leerrijke, ludieke les door Kamal Kharmach 

Op donderdag 5 oktober 
waren we met heel het vijfde 
jaar  bij de voorstelling van 
Kamal Kharmach in het 
Cultureel Centrum van Asse. 
Hij gaf eigenlijk een soort les 
over economie, maar dan op 
een makkelijke manier. In 
plaats van moeilijke woorden 
gebruikte hij gewoon simpele 
uitleg en voorbeelden. 

Kamal begon met de 
basisdingen van economie, 
zoals vraag en aanbod en 
wat de overheid ermee te 
maken heeft. Wat ik echt 
fijn vond, was dat hij grapjes 
maakte en dingen vertelde 
die je elke dag tegenkomt. 
Het voelde niet als een 
normale les, maar meer als 
een interessant gesprek. 

Een leuk deel van de show 
was dat Kamal plaatjes en 
tekeningen gebruikte. Zo 
werd alles duidelijk, zelfs 
voor mensen die niet veel van 
economie weten. Hij maakte 
het niet moeilijk, maar juist 

makkelijk om te begrijpen. 
Dat was echt top! 

Wat de voorstelling extra 
leuk maakte, was dat een 
klasgenoot van ons, Francois 
Sillen uit 5 ECWI,  een dvd 
heeft gewonnen nadat hij 
correct antwoordde op een 
gestelde vraag. Dat was een 
verrassing aan het einde 
van de show. Echt een leuke 
afsluiter van een leerzame 
voorstelling. 

Al met al heeft Kamal 
Kharmach laten zien dat 
economie niet ingewikkeld 
hoeft te zijn. Hij maakte het 
begrijpelijk en interessant op 
een manier die iedereen kon 
volgen. Shoutout naar Kamal 
voor deze toffe voorstelling! 

Manel El Boudakhani 
5 ECMT

Mijn favoriete herinnering 
uit Valkenswaard waren de 
pauzes, want we konden 
voetballen en volleyballen. 
Ik was de hele tijd de keeper 
in de goal en dat was heel 
leuk. Wat ik ook heel leuk 
vond, was toen we vrij naar 
onze kamers mochten gaan. 
Ik ging dan ook naar andere 
kamers.

Vigo, 2STV

De spelletjesavond, dat vond 
ik de leukste activiteit, omdat 
ik in een leuk groepje zat en 
er leuke spelletjes werden 
gedaan. Het was ook al snel 
donker aangezien het al laat 
was. Dit vond ik tof, omdat 
ik hou van spelletjes in het 
donker.

Liam, 2KTB

Ik vond de quiz super! 
Er was een leuke sfeer 
met mijn vrienden, 
vriendinnen, klasgenoten 
en leerkrachten. De vragen 
in groepjes oplossen, 
elkaar aanmoedigen bij 
opdrachten... We hebben een 
fijne avond gehad dankzij de 
organisatie van onze lieve 
leerkrachten!

Nguyen, 2KTB
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Het lijkt soms alsof toneel iets 
voor meisjes is. Mannelijke 
spelers zijn vaak in de 
minderheid, bij de dansers 
is het nog erger gesteld. Het 
leerkrachtenteam dat de 
drijvende kracht is achter 
het schooltoneel, is al enkele 
jaren uitsluitend vrouwelijk. 
Maar dat is niet altijd zo 
geweest. Er zijn altijd mannen 
betrokken geweest bij het 
schooltoneel, zowel op scène 
als achter de schermen. 
Dit jaar vervoegt meneer 
Hermans de toneelploeg 
om het decor op te bouwen. 
Laten we eens kijken welke 
leerkrachten er nog ervaring 
hebben met het schooltoneel.  

Er is een tijd geweest dat er 
gigantische decors gebouwd 
werden onder leiding van 
onder andere meneer Van 
Noyen, Van Hoof en de 
Schrijver. “Een rode troon 
met trappen tot bijna drie 
meter hoog (Antigone), grote 
zuilen en vloer in blauw en wit 

(Othello), een grote groene 
wand met gouden lelies in een 
vast patroon (De vrek). Vaak 
ook met lichtjes op de meest 
bizarre plaatsen,” herinnert 
meneer van Hoof zich. 
Tijdens de kerstvakantie werd 
de hele turnzaal ingepalmd 
door tientallen leerlingen 
en helpende leerkrachten 
die zich bogen over hoe 
ze de indrukwekkende 
decorstukken konden 
samenstellen. Een 
tijdlang werd er gewerkt 
met een professionele 
decorontwerper, Dirk Van 
Geertruyen, die startte met 

een maquette. Leerlingen 
hanteerden voor het eerst 
verschillende soorten zagen, 
namen verfborstels vast en 
zagen een heel decor tot 
leven komen. 

Het laatste grootse wapenfeit 
op decorvlak mag meneer 
Lagae op zijn conto schrijven. 
Samen met meneer Anckaert 
en een aantal leerlingen heeft 
hij een prachtige blauwe 
vogel ontworpen van vijf 
meter meter lang en vier 
meter spanwijdte, gebouwd 
uit honderden petflessen. 
We moeten er niet bij 

CREATIEF
Schooltoneel, waar zijn de jongens?

vertellen dat elk van deze 
decorverantwoordelijken de 
nodige frustraties hebben 
gekend om alles tijdig klaar 
te krijgen.  
Het decor in elkaar steken was 
niet alleen een huzarenstuk. 
Ook het vervoer naar CC 
Strombeek was een hele 
uitdaging en alles daar op 
korte tijd opgebouwd krijgen 
heeft liters zweet gekost. 
Tijdens de voorstelling 
kreeg het decor het ook 
zwaar te verduren. Meneer 
Anckaert, die ook vaak heeft 
meegeholpen, herinnert zich 
een voorstelling waarin hij 
letterlijk onder het decor 
moest plaatsnemen om 
ruggensteun te geven zodat 
de acteurs er niet door 
zakten. “Hilarisch en vooral 
memorabel.” Tijdens de 
repetities en de pauzes van 
de opvoeringen door werd er 
naarstig hersteld, vastgeplakt 
en -geschroefd. Hoeveel 
moeite het ook had gekost, 
het woog niet op tegen het 
steevast oogverblindende 
resultaat.   

Het decor is een onderdeel 
van het schooltoneel waar je 
niet naast kan kijken, maar 
daarnaast gebeurt er nog 

heel wat ‘onzichtbaar’ werk 
door de productieleiding. 
Veel communicatie naar de 
spelers en de leerkrachten 
over het verloop van 
de repetities, verslagen 
schrijven, auteursrechten 
afhandelen, sponsors 
zoeken. “Het was enkele 
maanden hard werken, maar 
het loonde,” zegt meneer 
Lagae daarover. Ook meneer 
de Schrijver heeft ettelijke 
jaren rondgelopen met zijn 
notaboekje in zijn hemdzak 
om alle kleine en grote dingen 
te noteren die nog in orde 
gebracht moesten worden.   

Een van de zaken die ook 
nog aandacht kost bij 
elke voorstelling, is het 
drukwerk. Meneer De Valck 
heeft talloze affiches, flyers 
en programmaboekjes 
ontworpen. “Het was elke 
keer weer een uitdaging om 
in de sfeer van de regisseur 
te geraken. In het begin van 
de productie is het moeilijk 
te voorspellen hoe het stuk 
zelf er uiteindelijk zal uitzien. 
Daaruit vloeien heel wat 
besprekingen voort. Het 
leverde in de loop der jaren 
een mooi stapeltje boekjes 
met heel diverse resultaten 
op,” vertelt hij. Op de affiche 
van Hamlette is hij best wel 
fier.  

Hamlette is een productie 
die ook meneer Lagae zeker 
bijblijft. De hoofdrolspeelster, 
die ook een nummer moest 
zingen, was bij de tweede 
voorstelling haar stem kwijt 
en droeg de tekst voor in 
plaats van te zingen. Door 
enkele vinnige opmerkingen 
van anderen wilde ze er op 
zondag de brui aan geven. 
Meneer Lagae heeft haar 
kunnen ompraten. “Ze 
bracht één van de mooiste 
performances ooit. Bij haar 
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terugkeer in de coulissen 
viel ze mij letterlijk in de 
armen,” herinnert hij zich. 
Ook meneer Van Noyen 
beaamt dit uitzonderlijk 
gevoel van samenwerking 
met de leerlingen: “Leerlingen 
onvermoede talenten en 
mogelijkheden binnen 
zichzelf laten ontdekken is 
één van de meerwaarden van 
een schooltoneel.”  

Iemand die daar zeker van 
kan meespreken, is meneer 
Verbrugge. Hij nam als leerling 
van onze school zelf deel aan 
het schooltoneel toen hij in 
het zesde zat. Hij speelde 
één van de hoofdrollen 

in Bloedbruiloft. “Het 
schooltoneel is een ervaring 
om je als leerling helemaal 
te ontplooien. Je leert je 
zenuwen onder controle te 
krijgen en voor een groep 
te spreken, vaardigheden 
die via het schooltoneel op 
een fijne manier worden 
ingeoefend. Je volbrengt een 
taak die je niet voor mogelijk 
hield, en je wordt geholpen 
door medeleerlingen en de 
regisseur. Het is een manier 
om je creatieve en artistieke 
zelf een plaats te geven of 
te verkennen. De ontlading 
achteraf zal ik nooit vergeten,” 
besluit hij.  

Een uitzonderlijke rol was zo’n 
tien jaar geleden weggelegd 
voor meneer Anckaert, die 
samen met twee collega’s 
(mevrouw Van Assche en 
meneer Blancke) meespeelde 
in Klasperiment. “Ik zal nooit 
vergeten hoe we tijdens 
de repetities met heel wat 
verschillende opvattingen 
naar elkaar toe groeiden om 
samen door het vuur te gaan 
en een unieke productie neer 
te zetten. De filmpjes op 
youtube vinden nog altijd de 
weg naar nieuwe generaties 
leerlingen.”  

Als je elk van deze mannen 
vraagt naar herinneringen 
aan het schooltoneel, dan 
beginnen hun ogen te 
schitteren. Vele anekdotes 
hebben dit artikel niet 
gehaald, omdat het er te veel 
zijn, ze te overweldigend zijn, 
of niet voor publicatie vatbaar. 
Het schooltoneel is iets 
magisch. Iedereen die eraan 
deelneemt, op welke manier 
dan ook, komt zichzelf meer 
dan eens tegen. Uiteindelijk 
overtreft iedereen zichzelf. 
Het is een ervaring voor het 
leven.

Benieuwd naar het 
schooltoneel van dit jaar? We 
spelen Hij = Zij, een bewerking 
van Shakespeares Twelfth 
Night in een regie van Jan 
Fonteyn, op 19 en 20 januari 
2024 in CC Strombeek.  

Els Van Petegem

Toen lieve collega Els 
Van Petegem enkele oud-
toneelgedienden mailde 
met het verzoek wat 
herinneringen op te diepen 
bij het schooltoneel van 
Sint-Pieters, schoten mijn 
geheugen-associaties meteen 
alle kanten uit. Met één rode 
draad, het hartverwarmende 
aspect, dat vaak ook in 
één adem een bijhorende 
glimlach op je gelaat tovert. 
En dit ondanks de regelmatig 
aanwezig stressfactor. 
Stress, hoezo? Mijn aandeel 
in het schooltoneelgebeuren 
betrof steevast het decor – 
gelukkig ondersteund door 
af en toe een technisch 
en creatief genie als René 
Van Coillie en een aantal 
trouwe collega’s – en als 
decorverantwoordelijke is 
er de tijdsdruk – destijds 
vonden de opvoeringen 
plaats tijdens het eerste 
weekend na de kerstvakantie 

–, de kopzorgen om moeilijk 
te bouwen decorstukken, 
om het heelhuids ter plaatse 
krijgen van broze elementen, 
om het garanderen dat 
alles – de leerlingen incluis 
– de generale én de vier 
voorstellingen – toen waren 
het er echt vier! – heelhuids 
doorkwam.

Een paar geheugenflarden. 
Als regisseur was Ellen 
Dierckx een meester in het 
visueel oproepen van een heel 
universum op dat podium, en 
dit met een minimum aan 
middelen. Een ‘trek’ – een 
horizontale podiumbrede 
metalen staaf, waaraan je 
alle mogelijke attributen kan 
laten zakken op de bühne, 
en ze even snel kan laten 
verdwijnen in het dak van het 
c.c. – met wat doeken laten 
zakken tot op heuphoogte 
en via twee touwtjes vanuit 
de coulissen lateraal heen 

en weer laten wiegen, roept 
met de gepaste soundscape 
instant een oceaanbeleven 
op (De reis om de wereld in 
80 dagen).

Na mijn twee Ellen-jaren 
volgde een decennium 
met Stef Danhieux in de 
regisseurstoel. Hij werd de 
volle tien jaar geruggesteund 
door decor- en kostuum-
ontwerper Dirk Van 
Geertruyen. Beroepsmatig 
toen een leraar Nederlands 
maar m.b.t. de bühne de 
meest professionele persoon 
die ik ooit mocht beleven. 
Van de maquette vooraf, over 
het met tientallen leerlingen 
brainstormen en bouwen 
in de kerstvakantie, tot het 
zelfkritisch vanuit de zaal 
bekijken als toeschouwer: 
heerlijk. Dat het er bijwijlen 
wat over was – een heus 
Engels landhuis, zowel de 
voorgevel als het interieur, 

CREATIEF
Côté jardin côté cour, rien que de la joie et de l’amour
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een cafeetje, een bibliotheek, 
later in kapotgeschoten 
vorm,…, en dit allemaal met 
telkens een eigen vloer, i.e. 
twee soorten paletten met 
dito wisselende viltbekleding, 
wat gemiddelde decorwissels 
met 25 leerlingen noodzaakte, 
en dat in het pikkendonker, 
met een tijdslimiet van 60 
seconden! – De hemel boven 
Sarajevo was ondanks 
het decoroverwicht, net 
zoals Stefs en Dirks andere 
voorstellingen, top. Wat 
zich o.a. expliciteerde in 
complimenten van Studio 
100-verantwoordel i jken 
voor bijvoorbeeld een 
podiumvullend tegel-
perspectief. Nadien volgden 
– tijdens mijn periode van 
geleidelijk de zijlijn opzoeken 
– geweldige jaren onder 
leiding van Els Van Petegem, 
Prisca Heylbroeck – oud-
leerling van ondergetekende 
– en momenteel van Jan 
Fonteyn. Eveneens een oud-
leerling en destijds zowat 
het alter ego van de rustige 
ingenieuze regisseur die hij 
vandaag de dag is: een kwieke, 
humoristische spring-in-
’t-veld wiens energiebron 
nooit opdroogde, noch als 
leerling en zeker niet als 

acteur in ons schooltoneel 
(Midzomernachtdroom).

Werken in dat Strombeeks 
c.c. – in de weken voor de 
voorstelling vaak tot na 
middernacht om er om 7 uur 
’s morgens opnieuw te staan 
– was eveneens bijzonder 
fijn door de fantastische, 
collegiale en joviale 
techniekers aldaar. In mijn 
jaren waren dat vooral Tom 
“Tokke”, Tom “Boogie” en
Michel. Mensen die je altijd 
steunden en die voor elk 
onoverkomelijk probleempje
onverwijld een oplossing 
zochten. Een zeldzaamheid in 
veel werkgemeenschappen. 
Dat c.c.- ploegbaas Wim vaker 
sceptisch stond tegenover 
onze decorinitiatieven – 
zeker wanneer er zand of 
water mee gemoeid was – 
kon de pret niet bederven.

Wat maakt nu dat 
schooltoneel in mijn ogen zo 
bijzonder. Het feit dat je op 
relatief korte tijd – zo’n twee à 
drie maanden – een parallelle 
wereld op zich creëert. De 
tientallen leerling-acteurs, 
-dansers, -muzikanten, 
-decorbouwers, -schminkers, 
die mekaar vooraf veelal 

niet of nauwelijks kennen, 
worden in de loop van 
het creatieve proces, met 
piek in de kerstvakantie 
en de aanloopweek naar 
de voorstellingen, een 
dermate hechte groep, voor 
wie hun stuk het school- 
en andere leven tijdelijk 
onbenullig maakt, dat het 
afsluitende spaghettifeestje 
op school volgend op 
de zondagnamiddag-
voorstelling vaak erg 
emotioneel geladen is 
vanwege het now-it’s- 
definitely-over-besef. Meer 
dan begrijpelijk: de gedeelde 
plankenkoorts, het door het 
vuur gaan voor mekaar, het 
troosten en oppeppen, het 
jaloezieloos feliciteren bij 
een de-pannen-van-het-dak-
spelen, het sfeer-garanderen 
via het levensechte of 
suggestieve decor, het 
meeleven in de coulissen, het 
familiegevoel bij een groots 
gezamenlijk creatief project.

En, ik lieg niet wanneer ik zeg 
dat zoveel leerlingen zichzelf 
in dat januari-weekend 
overtroffen hebben, dat ze 
dierbaren en de rest van 
het zaalpubliek vervoerd, 
vertederd, meegesleept, 

ontspannen hebben. 
Hier schieten me teveel 
voorbeelden te binnen. 
Werkelijk ongelooflijk! Wat 
nog maar eens boekstaaft 
dat het onderwijseffect 
zich niet tot de klasmuren 
beperkt, maar dat de 
randevenementen minstens 
evenzeer een blijvende 
impact kunnen genereren. 
Eén voorbeeld kan ik me toch 
niet laten. Maarten Lenvain 
was in mijn ogen een eerder 
introverte, timide leerling met 
allesbehalve een overvloed 
aan zelfvertrouwen. Dat Stef 
Danhieux hem destijds voor 
de hoofdrol castte als Jago in 
Othello, liet me dan ook even 
mijn wenkbrauwen fronsen. 
Maartens glansprestatie 
heeft mijns inziens tot 
op vandaag zijn wezen 
meebepaald. Hij is een 
gedreven leerkracht – helaas 
in een andere school – die op 
velerlei vlakken het voortouw 
neemt. Bovendien is hij ook 
een aangename extraverte 
dorpsgenoot.

Dat het soms ook spannend 
was, maakte het allemaal 
niet minder aangenaam. Een 
discobol – vol spiegelglas 
dus – die een uur vóór de 

generale van in het dak 
naar beneden donderde 
en de glasscherven tot 
alle uithoeken van het nét 
dan gelukkig lege podium 
spuwde. Broze decorstukken 
die na twee weken bewaren 
in een garage in Asse door 
onze vaste transport-collega 
Piet Chrispeels in zijn 
gammele groene Mercedes 
bestelwagen richting 
Strombeek bevorderd 
werden. Omwille van de 
omvang van de decorstukken 
bleven de achterdeuren van 
de bestelwagen driekwart 
geopend en enkel beveiligd 
door een touwtje. Piet 
vergat in zijn diepgaand 
converseren met de twee 
leerlingen naast hem op 
de bank de fragiliteit van 
zijn vervoerd goed en koos 
binnenwegen over kasseien. 
Door mijn voorruit zag ik de 
waardevolle stukken op en 
neer dansen, net niet op het 
wegdek belanden en bad tot 
Dionysos voor een happy 
end.

Of leerling Lin Thimpont die ik 
tijdens de toneelvoorstelling 
vanop 15 m hoogte aan 
een touw naar beneden liet 
zakken, enkel beveiligd met 

een klimgordel, terwijl ze, 
gezicht naar beneden, armen 
en benen wijd spreidde om 
een verdrinkingsdood te 
simuleren.

Waartoe leerlingen via 
finetune regie op een bühne 
in staat zijn, ik koester er 
diepe bewondering voor. Mij 
brak al het angstzweet uit, 
wanneer leerlingen me na 
de laatste voorstelling mee 
het podium op sleurden om 
het publiek te groeten. Aan 
mij is dan ook geen acteur 
verloren gegaan, maar die 
coulissenrol kan ik eenieder 
warm aanbevelen. Goddelijk 
gewoon.

René Van Noyen
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De rode vrijetijdsdraad 
van Lore De Becker (16) 
staat duidelijk in het teken 
van de sport. Zwemmen, 
turnen, voetbal, tennis en 
atletiek staan bij de leerlinge 
van 6 Latijn-Wiskunde al 
jaren hoog in het vaandel 
geschreven. Vandaag de 
dag geniet het middellange 
afstandslopen duidelijk haar 
voorkeur. Op de Vlaamse 
Kampioenschappen klokte 
ze op de 800 meter een fraaie 
2’26”58 af. 

“Ik was pas zes jaar oud toen 
ik voor het eerst met atletiek in 
contact kwam”, start Lore haar 
verhaal. “Op vakantie deed ik 
mee aan de kinderanimatie 
en daar was ook atletiek 
bij. Ik was vooral in de ban 
geraakt van het hordelopen. 
Lopen en springen over 
de opeenvolging aan 
hindernissen, dat zinde me 
wel. Eens thuis besloten mijn 
ouders om me eens naar een 

atletiekstage te sturen. Maar 
dat bleek helemaal niet mijn 
ding. We moesten op korte tijd 
zoveel opdrachten uitvoeren 
dat ik drie dagen later als 
gevolg van de spierpijn nog 
amper kon stappen. Atletiek 
leek dus niets voor mij. Dus 
ging mijn aandacht maar naar 
een reeks andere sporten uit.” 

“Turnen, tennis, zwemmen en 
voetbal, ik deed het allemaal 
even graag. Maar het lopen 
liet me niet los, integendeel. 
Daar waar bij het tennissen 
de meesten opkeken tegen 
de opwarming, was ik maar 
al te blij dat ik een aantal 
rondjes mocht lopen. Dat 
was ook zo wanneer er bij 
de voetbaltraining tijdens de 
zomermaanden een bieptest 
op het programma stond. Dan 
leefde ik helemaal op. Omdat 
op een bepaald ogenblik de 
meisjes niet langer samen 
met de jongens mochten 
voetballen, besloot ik naar 
mijn eerste liefde terug te  
keren: het hordelopen. Maar 
die terugkeer viel fel tegen. 
Bij mijn eerste training liep ik 
al pal tegen de derde horde 
aan. Ik heb dan even aan 
polsstokspringen gedaan 
maar daarna is alles in de 
plooi gevallen.” 

SPORTIEF
Lore De Becker in de ban van het afstandslopen. 
“Graag ieder jaar mijn persoonlijke records verbeteren” 

“Omdat mijn klasgenote 
Elise De Wolf bij de club van 
AC Dilbeek actief was in het 
afstandslopen, wilde ik die 
discipline eens uitproberen. 
Die eerste training had ik 
wel serieus onderschat. 
Na een rondje van vijf 
kilometer door de straten 
van Dilbeek volgde nog een 
intervalsessie op de piste. 
Maar het wende allemaal. 
Eind vorig jaar werd ik door 
de club gevraagd om iemand 
de vervangen op de Ekiden, 
een aflossingsmarathon 
voor ploegen van zes met 
start en aankomst in het 
Koning Boudewijnstadion. 
Ik legde mijn parcours van 
vijf kilometer af in 21’30” en 
daarvan was mijn trainer toch 
wel onder de indruk.” 

Haar eerste wedstrijd over 
800 meter liep ze begin 
mei in Deinze. Enkele 
maanden later finishte ze 
als zevende op de Vlaamse 
Kampioenschappen, waar 
ze een fraaie 2’26”58 liet 
noteren. Lore was eerder dit 
jaar ook present op de Ekiden. 
Daar nam ze als slotloopster 
van het team van Dilbeek AC 
de strook van iets meer dan 
zeven kilometer dwars door 

het Park van Laken voor haar 
rekening. In deze wedstrijd 
waarin ook voor de nationale 
clubtitel gelopen werd, werd 
het voor DAC een mooie 
podiumplaats. 

“Regen en wind maakten 
de opdracht niet zo simpel, 
zeker op een parcours waar 
een aardig stukje moest 
geklommen worden. Waren 
de eerste twee teams te ver 
voorop om nog op zilver te 
mikken, dan was het voor 
mij vooral zaak om die derde 
plaats mooi vast te houden. 
Onderweg probeerde ik 
me vooral te richten op 
de deelnemer voor mij in 
de hoop deze te kunnen 
inhalen en dan weer naar 
een volgend mikpunt uit te 
kijken. De aankomst in het 
Koning Boudewijnstadion 
was grandioos. Mijn vijf 
teamgenoten moedigden me 
in de laatste rechte lijn nog 
eens extra aan.” 

Dan was het uitkijken naar 
de eindtijd. “We hadden 
immers onze zinnen gezet 
op het clubrecord dat zeven 
jaar geleden in Gent werd 
gerealiseerd. Maar dat lukte 
jammer genoeg net niet. Met 

een eindtijd van 3u00’28” 
kwamen we een vijftigtal 
seconden te kort. Daar zaten 
het selectieve parcours 
en de onaangename 
weersomstandigheden zeker 
voor iets tussen.” Meteen is 
nu de aanloop in gang gezet 
naar het winterseizoen. 
Midden november was 
Lore nog aan de slag in 
de veldloop van Lebbeke, 
waar ze bij de scholieren als 
tweede over de eindstreep 
rende. Een week later pakte 
ze ondanks een valpartij 
nog een knappe negende 
plaats op het nationaal 
kampioenschap veldlopen in 
Hulshout. “Ik zal zeker nog 
een paar crossen lopen en 
ook in de indoorwedstrijden 
mogen ze me op de diverse 
kampioenschappen ver-
wachten. Heel hoge ambities 
koester ik echter niet. De 
groep waarmee ik train, vind 
ik heel aangenaam en ik 
vind afstandslopen vooral 
een fijne hobby. En verder 
hoop ik vooral ieder jaar mijn 
persoonlijke records wat 
scherper te stellen.” 

Willy Goossens 
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Herfstfeest 

Een geslaagde editie, 
waarbij we jullie zowel op 
vrijdag- als zaterdagavond 
talrijk mochten ontvangen 
op onze kaas- en wijnavond. 
Leerlingen, ouders, (oud-)
collega’s, maar ook de 
groep oud-leerlingen was 
goed vertegenwoordigd. 
De griezeltocht voor de 
leerlingen op vrijdagavond, 
waarbij naast de leerlingen 
ook enkele leerkrachten 
met veel plezier voor een 
angstaanjagende outfit 
gingen, zorgde zeker voor 
extra sfeer. 

Chemie Olympiade 

Robin Berger uit 6WEWI nam 
deel aan de eerste ronde 
van de Vlaamse Chemie 
Olympiade. Hij behaalde 
100% en gaat uiteraard 

door naar de tweede 
ronde. Felicitaties voor zijn 
uitmuntend resultaat. 

Schrijfster in de klas 

Aya Sabi, een Belgische 
auteur en columniste 
met Nederlandse en 
Marokkaanse roots, ging met 
onze leerlingen van het vierde 
jaar in gesprek over haar boek 
“Half Leven”. De leerlingen 
lazen haar romandebuut, 
werkten hierrond tijdens de 
lessen Nederlands en het 
proces werd afgerond met 
het bezoek van Aya Sabi. Een 
fijne ontmoeting.

Sensibiliseringscampagne 
Vertrouwenscentrum Kinder-
mishandeling (VK) 

Om een stem te geven aan 
jongeren die opgroeien in 

een moeilijke thuiscontext, 
neemt onze school deel 
aan de sensibiliserings-
campagne van het VK. Bij een 
eerste kleinschalige actie 
kregen de leerlingen van 5 
Humane Wetenschappen 
een les over dit onderwerp 
en gaven ze de jongeren die 
niet zonder zorgen kunnen 
opgroeien een stem door op 
de speelplaats een minuut 
op een fluitje te blazen. In het 
tweede semester breiden we 
deze actie uit naar de hele 
school. 

SPC-Quiz

Op 23 februari vindt de 
schoolquiz weer plaats.  
Iedereen kan inschrijven door 
een mailtje te sturen naar: 
quiz@sint-pieterscollege.be
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Overlijdens

15/05/2023  Clara Vanbinst, poetsvrouw
29/06/2023  Alain Calluwaert, voormalige werkman 
08/07/2023  Marc Schauvaerts, leerkracht geschiedenis/esthetica
10/10/2023   Francis Glorieus, oud-ll (Retorica 1975)
03/12/2023   Marcel Campine, oud-lk 

Geboortes:

04/08/2023   Roos, dochtertje van Elise Volcke (lk) en Olivier Giskes
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Het SP.Ace project 
biedt leerlingen de 
kans om technische 
of wetenschappelijke 
experimenten uit te voeren 
‘in’ de ruimte. Meestal 
gaat het om instrumenten 
die meevliegen met een 
ballon tot aan de grens van 
de ruimte. Dat heeft vele 
voordelen: het gaat dan om 
projecten van korte duur 
(minder dan een schooljaar) 
en er is elk jaar een nieuwe 
kans om iets mee te sturen, 
zodat het geen complete 
ramp is als er iets niet werkt. 

Peregrinus is anders. 
Peregrinus mag mee met de 
eerste Ariane 6-raket. Niet 
alleen tot in de ruimte (de grens 
ligt op 100km) maar zelfs 
helemaal tot in een baan om 
de Aarde, 580km hoog en met 
een snelheid van 27000km/u. 
Een internationale primeur 
voor onze school want nooit 

bouwde een secundaire 
school in Europa iets dat 
hoger ging en/of sneller! 

Maar alles heeft z’n prijs. Om 
te mogen meevliegen met 
de Ariane 6-raket moet er 
voldaan zijn aan de strengste 
technische eisen. Na het 
oplossen van problemen met 
het opstartcircuit en met de 
batterijen waren we begin 

oktober eindelijk klaar voor 
de fit-check. 

Daarvoor moesten we wel 
helemaal naar Evry, een 
plaatsje nabij Parijs waar 
Arianespace haar zetel 
heeft. Maar de rit daar 
naartoe duurt meer dan 
5 uur (enkele reis) en de 
tests zouden woensdag 
18/10 de hele dag in beslag 

INFORMATIEF
Peregrinus: tijd om te testen! 

nemen. Een overnachting 
was noodzakelijk. En dus 
trokken meneer de Schrijver 
en Lore dinsdagavond al. 
Eerst naar Eigenbrakel, waar 
we meneer Denis en twee 
leerlingen van Institut Vallée 
Bailley moesten oppikken. 
Deze school was door m. de 
Schrijver gevraagd om mee 
in het project te stappen, 
zodat het vele, vele werk 
kon gespreid worden: vele 
handen maken het werk licht.  

Aan het hoofdkantoor van 
Arianegroup zelf, werden 
we woensdag verwelkomd 
door de indrukwekkende 
modellen van hun oude 
Ariane-modellen. Het werk 
zelf begon met een overzicht 
van wat er die dag exact zou 
gebeuren. Het kwam er vooral 
op neer dat ons experiment, 
wanneer het aangesloten 
zou zijn met de kabels van 
de raket, geen kortsluitingen 
mocht veroorzaken of op een 
andere manier ‘ongewenst 
gedrag’ mocht vertonen. Uit 
de tests zou echter blijken 
dat er wel een fout was in 
ons ontwerp van Peregrinus: 
de aansluitingen van de DB9-
connector (die Peregrinus 
elektrisch verbindt met 

de Ariane-raket) waren 
gespiegeld. Geen ramp, maar 
bij terugkeer in eigen land 
zou de printplaat moeten 
aangepast worden en een 
nieuw model gemaakt. Niet 
leuk, maar een probleem dat vrij 
gemakkelijk op te lossen was. 
Er waren universiteitsteams 
die dezelfde fout hadden 
gemaakt. Daarom wordt er 
getest natuurlijk: om fouten 
te vinden en te fixen voor de 
lancering, daarna is het te 
laat! De andere tests verliepen 
een stuk vlotter en zo kon 
de fit-check toch succesvol 
verklaard worden.  

Voor het uitvoeren van 
de zgn ‘thermvac’ testen 
konden we gelukkig rekenen 
op het ‘Student Cubesat 
Support Facility’ van ESA. 
Door een gelukkig toeval 
staat de test-installatie 
daarvoor in ons land (vlakbij 
het Euro-Space Center 
in Transinne) en konden 
wij van deze faciliteiten 
gebruik maken door een 
tussenkomst van BELSPO 
(het Federaal Ministerie voor 
Wetenschapsbeleid). 

De eerste test van Peregrinus 
was een 72 uren durende 
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‘bake-out’: opwarmen tot 
50°C terwijl Peregrinus 
in bijna-vacuüm zat (een 
zogenaamd ‘laag’ vacuüm) 
zodat waterdamp maar 
ook eventuele schadelijke 
vluchtige stoffen konden 
‘uitbakken’. Vergelijk het 
met de microgolfoven als 
je iets opwarmt: een deel 
van wat verdampt kan 
condenseren op de koudere 
wanden van de oven. Stel 
je nu hetzelfde proces voor 
tijdens een lancering: iets 
kan condenseren op andere 
satellieten aan boord: op de 
lenzen van een camera bvb. 
Waardoor die geen scherpe 
beelden meer kan maken. 
Voor deze – en trouwens 
alle volgende – tests hadden 

we twee ‘Peregrinussen’ 
klaargemaakt: de zusjes 
QM en FM. QM staat voor 
Qualification Model en FM 
voor Flight Model. Beide 
modellen ondergaan alle 
tests, maar daarna wordt de 
software afgewerkt op de 
QM, en pas op de FM gezet 
als alles werkt zoals het 
hoort. 

Bij aankomst maandag-
morgen kregen we 
eerst de noodzakelijke 
veiligheidsbriefing, want de 
tests zouden doorgaan in de 
‘cleanroom’, en dan moeten 
er procedures gevolgd 
worden om de veiligheid 
te garanderen, maar ook 
om de delicate apparatuur 

te beschermen tegen 
ongewenst vuil (speciaal pak, 
en voor de baardmensen: 
speciaal baardkapje 
verplicht!). Na de eerste 
bakeout (in het weekend voor 
onze aankomst) werden QM 
en FM uit de vacuum-oven 
genomen en getest: alles 
prima! 

Klaar voor de tweede bake-
out, die in de ruimte-simulator 
zou gebeuren onder ‘hoog 
vacuüm’, dwz de luchtdruk 
zo laag als in de ruimte. Voor 
deze test moesten de QM en 
FM wel via speciale kabels 
(ontworpen en gebouwd door 
de leerlingen van het Institut 
Vallée Bailly) doorverbonden 
worden met de buitenkant 
van de ruimte-simulator, 
want vanaf hier zouden we 
Peregrinus testen terwijl de 
test liep, en niet pas achteraf.  

Het leegpompen van de 
kamer zou bijna de hele 
nacht in beslag nemen: nog 
even testen en dan genoeg 
voor vandaag. Helaas dook 
er een probleem op: terwijl 
beide modellen perfect 
data doorseinden kwam het 
bevestigingssignaal van QM 
er niet! Dat werd niet op de 

FM getest om de batterijen 
te sparen (die moeten nl. nog 
maanden goed blijven tot de 
lancering want het zijn deze 
batterijen die mee de ruimte 
in gaan!). Maar de QM stuurde 
dus wel data maar gaf geen 
startbevestiging. Dat was iets 
voor het team van IVB om op 
te zoeken, want dat signaal 
moest van hun circuit komen. 

Zoals wel vaker brengt de 
nacht raad en tegen de 
ochtend wist m. Denis van 
IVB te zeggen dat hij het 
probleem gevonden had: 
er was niks mis met QM, 
maar wel met de kabel 
die het startsignaal moest 
opvangen. Die was nl. nog 
gebaseerd op het ontwerp 
dat we in Evry hadden getest 
(en waar de DB9 dus nog 
fout was). Sindsdien waren 
de QM en FM gebouwd op 
basis van het gecorrigeerde 
ontwerp, maar de kabel was 
niet mee aangepast. Dat leek 
ons geen ramp, we konden de 
kabel achteraf aanpassen en 
bevestigen dat het probleem 
wel degelijk daaraan te 
wijten was. Voorlopig was 
het voldoende te weten 
dat zowel QM als FM goed 
werkten. 

De laatste tests uit de reeks 
hielden in dat de temperatuur 
zou stijgen en dalen zoals 
ook tijdens de vlucht zou 
gebeuren. Gelukkig had ESA 
uitgerekend wat we op onze 
vlucht konden verwachten 
dat viel best mee -2°C tot 
+42°C, maar of we daar voor 
de tests een marge van 10° 
konden op nemen in elke 
richting? Testen dus tussen 
-12°C en +52°C. QM en FM 
bleven het goed doen tot het 
einde. Een laatste test voor 

het afsluiten gaf een batterij-
probleem aan op QM, maar 
toen de ruimte-simulator 
werd geopend en de test 
werd herhaald bleek alles 
toch in orde. Mogelijk nog 
een kabel-probleempje? 

Al bij al weer twee erg 
intense dagen, maar met 
goede resultaten op zowel 
QM en FM reden we toch 
heel tevreden naar huis. 
Ach, was het verkeer op de 
Ring rond Brussel maar even 
vlot gegaan als de thermvac 
tests op Peregrinus! 

Lore De Becker 6 LAWI 
Vivianne Michiels 6 WEWI

Camille Vanderhasselt 6 WEWI 
Erik de Schrijver
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Als ik bijvoorbeeld een 
brief zou schrijven vanuit 
de toekomst naar mij als 
achtjarige. 
Waar zou achtjarige Alicia 
trots op zijn? Of waarop niet?

Alicia Andries studeerde af 
op het Sint-Pieterscollege 
in 2018. In de tweede 
graad volgde ze de richting 
Humane Wetenschappen 
en in de derde graad ruilde 
ze die in voor de richting 
Economie – Moderne 
Talen. Daarna schreef ze 
zich in voor een zevende 
jaar KSO in Antwerpen en 
momenteel staat ze dicht 
bij het afronden van haar 
masteropleiding Drama aan 
het KASK in Gent.
Je kan haar dezer dagen 
(via VRT-Max) bewonderen 
in de achtdelige Netflix-
serie Rough Diamonds 
(2023) van Rotem Shamir 
en Cecilia Verheyden, die 

zich afspeelt in de Joodse 
diamantensector.

Waar is het ooit begonnen? 
Toen je nog hier op school 
zat, heb je meegespeeld 
in de film Home van Fien 
Troch (2016. Drama over 
verwaarlozing, manipulatie, 
misbruik, niet begrepen 
worden). Is dat de trigger 
geweest of was er al vroeger 
een idee, een droom van, 
acteren dat zou ik eigenlijk 
graag doen?

Ja, dat klopt. Al super lang, 
zelfs al in het lager onderwijs, 
wanneer ze vroegen op te 
schrijven “welke job wil je 
doen?”. Dan was dat altijd 
film, acteur, theatermaker, 
altijd dergelijke dingen. 
En dan wilde ik heel graag 
naar het KSO en ik zocht 
dan ook altijd op hoe ik 
daar kon binnen geraken. 
Maar ik mocht dat niet van 

mijn ouders. Ik heb na mijn 
secundair een zevende jaar 
KSO gedaan in Antwerpen. 
Uiteindelijk ben ik mijn 
ouders ook wel dankbaar. 
In mijn hoofd zie ik veel 
voordelen aan het gegeven 
dat ik ASO heb gedaan. Die 
opleiding hier heeft mij op 
diverse vlakken erg geholpen 
later, denk ik. En of ik in het 
KSO gelukkiger was geweest, 
maakt achteraf niet zoveel 
uit. 
Maar op auditie gaan voor 
Home, dat was allemaal 
in het geniep, ik had niet 
gevraagd of ik mocht. Dat had 
ik helemaal alleen beslist. 
Eigenlijk weet ik niet hoe ik 
daar terecht ben gekomen. 
Ik had dat ergens gezien en 
heb dan, stiekem, met mijn 
schoolmail iets gestuurd van 
“hallo, ik ben Alicia”. En dan 
met de pc op Google Maps 
gezocht. Op dat uur daar, die 
metro. Niemand wist ervan, 
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zelfs geen vrienden, dus als 
ik daar ontvoerd was, dan 
had niemand iets geweten, 
haha.

En, dan was er vermoedelijk 
nog een selectie?

Ja, dat was over een 
tijdspanne van 2-3 maanden 
of zo. Ik moest dan vier 
keer terugkomen. En ik ging 
eigenlijk voor de hoofdrol, 
maar ze vonden mij te jong. 

Ik wás ook veel te jong. Dat 
zou wel heftig geweest als ik 
als veertienjarige in die film 
met dergelijke thematiek de 
hoofdrol had gespeeld.

Dat voelde dan vermoedelijk 
wel als een overwinning, ik 
heb hier dit toch al bereikt?

Ja, al besefte ik dat op dat 
moment niet zo. Ik had wel 
haar films bekeken, op dvd 
gehuurd in de bib, maar 

verder stond ik daar maar en 
dacht gewoon, dit is wat ik 
wil doen. Later pas kwam het 
besef, dit is wel Fien Troch. 

Heeft je participatie in die film 
je meer opgeleverd dan enkel 
de ervaring? De regisseur 
van de serie Hacked (2022. 
Tiendelige Streamz-serie 
over generatie Z in Brussel, 
over hoe omspringen met 
persoonlijke informatie, 
prestatiedruk bij jongeren, 
een fout projecteren van 
zichzelf), Laura Van Haecke, 
nam bijvoorbeeld bij Home 
de figuratieregie voor haar 
rekening.

Dat weet ik eigenlijk niet. 
Ik heb er zeker contacten 
aan overgehouden, zowel 
met mensen van de regie 
als met mede-acterende 
leeftijdsgenoten, dus hoe 
dan ook worden zo links 
gecreëerd.

Was het destijds dan 
niet raar om hier aan het 
schooltoneel mee te doen? 
En dan bedoel ik, na de 
echte filmwereld van Home 
naar het amateurtoneel met 
leerlingen?
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Helemaal niet, ik vond dat 
keitof. Ik herinner me nog 
dat ik dat heel leuk vond. In 
het stuk De Controleur, het 
Russische stuk met Prisca 
Heylbroeck als regisseur en 
het jaar daarvoor in Hamlette 
met Jan Fonteyn, maar dan 
als danser. Prisca vroeg me 
het daaropvolgende jaar 
ook voor een rol in Romeo 
en Julia maar dat heb ik 
geweigerd.

En waarom?

Goh, in mijn laatste jaar was 
ik heel onzeker, echt enorm 
onzeker en het idee van mij 
op dat podium, dat ging er 
toen bij mij niet in.

Ik herinner me dat het 
leven voor jou de laatste 
jaren hier op school niet zo 
gemakkelijk was, ook door 
omstandigheden, maar dat 
je tegelijkertijd heel gedreven 
was om veel te ondernemen. 
Je ontdekkingsdrang 
was heel groot. Je trok 
bijvoorbeeld met een 
toenmalige klasgenoot en 
vriend naar Berlijn, iets wat 
niet veel leeftijdsgenoten 
doen. Hebben die jaren voor 
een stuk bepaald wie je nu 

bent?

Jazeker, ik denk dat veel 
onzekerheden van die 
tijd komen en ook van 
daarvoor. Dingen die in 
je jeugd gebeuren. Wat 
pas duidelijk wordt als je 
op oudere leeftijd daarop 

terugkijkt en je realiseert 
dat het waarschijnlijk 
daarvandaan komt. Maar 
inderdaad, zo een soort 
gedrevenheid en het idee 
van ik ben hier opgegroeid 
en ik zit hier op school maar 
ik wil ook verder en meer 
zien en meer onderzoeken. 

Heel veel klasgenoten in de 
economische klikten heel erg 
samen en ze wilden allemaal 
criminologie gaan doen. 
Iedereen wilde hetzelfde en 
dat leek ook logisch. Mijn 
vrienden doen dat, dus ik 
doe dat ook. En ik denk dat 
net dat één van mijn grootste 
onzekerheden was, dat ik 
geen connectie voelde met 
die mensen en dat ik niet 
echt snapte waarom ik niet 
zo’n goede vrienden kon 
maken. Ik voelde mij ook 
heel, heel raar ofzo. Omdat ik 
me met heel andere dingen 
bezig hield. En toen heeft 
iemand mij gezegd, dat is 
juist sterk van jou dat je 
niemand nodig hebt om toch 
even goed plezier te maken 
alleen. Maar dat was wel 
heel eenzaam en moeilijk. 
Waar ik nu ben, heb ik wel 
mijn vrienden gevonden, 
heb ik wel connectie 
met mensen, maar toch 
misschien met een portie 
wantrouwen of zo, niet snel 
vertrouwen kunnen hebben 
in mensen, leeftijdsgenoten 
voornamelijk.
Schrik dat ze vooroordelen 
zouden hebben tegenover 
mij of zo, ik weet het niet, 
onzekerheid, denk ik. Ja, een 

moeilijke tijd, hè, middelbare 
school.

Daarom is het des te 
sterker dat je nu doet wat 
je doet. Het is weinigen 
gegeven. Daarvoor moet je 
toch een zekere vorm van 
zelfzekerheid hebben.
Waar is eigenlijk die klik 
gebeurd, ik ga er hier voor? 
Je vertelde net, heel onzeker 
in het laatste jaar hier op 
school, zeker ook niet op 
het podium willen gaan. Wat 
heeft dan toch bepaald van 
oké, ik wil dit al zo lang, ik ga 
er dan ook volop voor? 

Wel, exact het laatste wat 
je zegt. Het gegeven, ik wil 
dit al zo lang dus dan ga ik 
er voor. Ik dacht altijd, wat 
zou achtjarige Alicia gewild 
hebben. Als ik bijvoorbeeld 
een brief zou schrijven vanuit 
de toekomst naar mij als 
achtjarige. Waar zou ze dan 
trots op zijn? Of waarop niet? 
Zo die conversatie tussen 
mij als achtjarige en mij nu. 
Welke keuzes zou zij de juiste 
vinden? Dat hoeven niet echt 
de juiste keuzes te zijn of de 
slimste, meest intelligente 
keuzes, maar toch. 
En ja, dan Antwerpen.

Heeft die keuze veel 
veranderd? Kunsthumaniora 
Antwerpen, welke richting 
volgde je daar?
 
De richting Drama. Ik 
zal heel eerlijk zijn. 
Ik had eigenlijk eerst 
toelatingsproeven gedaan 
bij het conservatorium 
in Antwerpen. En hier op 
school had meneer Lagae 
me aangeraden naar ‘t KASK 
te gaan, maar Gent trok me 
niet aan. Dus probeerde 
ik het conservatorium in 
Antwerpen. Daar vonden 
ze me te jong en raadden 
me aan een zevende jaar 
KSO te volgen. Dat werd 
dan Antwerpen en het jaar 
daarop heb ik toelatingsproef 
gedaan in Antwerpen en op 
het KASK. Ik slaagde voor 
beide en opteerde uiteindelijk 
dan toch voor ‘t KASK in 
Gent.

En momenteel? Waar ben je 
nu mee bezig?

Nu zit ik eigenlijk nog op 
school. Ik moet mijn thesis 
nog schrijven. Het is een heel 
academische opleiding. Ik 
merk wel dat ik geluk heb dat 
ik ASO heb gedaan in plaats 
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van KSO. Voetnoten en zo heb 
ik allemaal moeten uitleggen 
aan mijn klasgenoten. We 
zijn daar begonnen met een 
klas van achttien en nu zijn 
we ongeveer met dertien in 
het laatste jaar.

Waarover gaat je thesis?

Over kwetsbaarheid op het 
podium. Wat maakt dat 
een acteur kwetsbaar is 
of niet. Dat is veel lezen, 

veel onderzoeken, veel zelf 
uitproberen, observeren en 
dat allemaal opschrijven. Ik 
heb een mentor die mij goed 
begeleidt. Die mij heel veel 
helpt in wat ik allemaal kan 
lezen of zien.
Aan het KASK leer je jezelf te 
maken als kunstenaar en als 
persoon. Iedereen kijkt naar 
jou, iedereen observeert, 
schrijft op. Elk trimester 
krijg je een analyse van drie 
pagina’s. Daardoor leer je te 

kijken naar de andere en leer 
je: zo wil ik ook zijn, zo wil ik 
niet zijn.

In de masteropleiding ben 
je ook verplicht stage te 
lopen in het werkveld. Mijn 
docenten kennen heel veel 
volk in de sector en zo 
worden je wel contacten 
voorgelegd. Ze helpen je 
dan aan een stageplaats. Zo 
gaan we vanaf januari een 
jeugdvoorstelling maken in 

Leuven over de middelbare 
school. Dus mijn eigen 
herinneringen komen zeker 
naar boven.
Verder moeten we het voor 
100% zelf uitzoeken. Als je 
afgestudeerd bent krijg je je 
diploma en dan vliegen. De 
opleiding heet Drama. En als 
ik afstudeer ben ik meester 
in de dramatische kunsten. 
(glunderend lachje)

Je beschouwt jezelf dus 
eerder als een kunstenaar en 
een persoon die dingen gaat 
ontwikkelen dan als iemand 
die erop wacht gevraagd te 
worden om te acteren?

Ja, sowieso. Je hebt 
mensen die wachten op 
een telefoontje of een 
opportuniteit. Zo zit ik 
echt niet in elkaar. Om die 
opleiding te doen heb ik thuis 
heel erg moeten vechten, in 
een andere stad en ver van 
huis. Ik heb zo veel moeite 
gedaan. Nu ga ik het lot niet 
laten bepalen.

Je hebt ook in een kortfilm 
gespeeld over drie jongeren 
tijdens een Brusselse 
nacht in de underground 
muziekscene, Demons can’t 

catch us (Clara Van Severen 
2021. Over twijfels/angsten 
en verbinding maken bij 
jongeren).

Ja, dat was een 
studentenfilm.

Qua thematiek lijkt die een 
beetje aan te sluiten bij het 
typische leven van jongeren, 
bij de onzekerheden, bij 
de drang om connectie 
te maken. Is het fijn om 
daaraan mee te werken of 
net confronterend?

Ja, ik vond het een heel fijn 
proces. We waren met drie 
acteurs, drie hoofdacteurs 
en de regisseuse die 
eigenlijk toen nog op school 
zat, vond het heel belangrijk 
dat wij eerst heel veel samen 
zouden doen, gewoon buiten 
het filmen zelf. Samen op 
café gaan, samen uitgaan. 
En dat heeft gemaakt dat 
ik van drie onbekenden 
eigenlijk vrienden heb 
gekregen en dan zijn we 
beginnen filmen en dat was 
heel fijn. Je spreekt wel over 
onzekerheden, maar je kan 
er open over spreken omdat 
het mensen zijn met wie je 
de afgelopen maand heel 

veel in contact bent geweest. 
Het gebeurt wel dat er 
processen zijn waar je na 
maximum één of zelfs geen 
repetitie meteen te horen 
krijgt, speel het maar en wees 
kwetsbaar. Maar in het geval 
van Demons can’t catch us 
was dat dus niet het geval.

Is het scenario dan onder 
jullie invloed, door jullie band 
veranderd?

Toch wel. Als regisseur 
schrijf je een script, want je 
hebt een bepaald idee en 
je ziet het zo voor ogen. En 
vooral bij jeugdseries zoals 
Hacked, merk je onmiddellijk 
vanaf het moment dat je een 
acteur het script laat spelen 
of laat voorlezen, dat is niet 
in hun taal. Nu, je hebt wel 
series of films waar dat 
heel bewust gebeurt, omdat 
het zich in een andere tijd 
afspeelt, zoals 1985 of Wil. 
Maar in eigentijdse series 
of films is het vaak zo dat 
hetgeen geschreven is, 
anders bekt. Dus meestal, 
als je geluk hebt tenminste, 
hebben we de lezing eerst 
samen met de regisseur. En 
dan gaat hij of zij erdoor met 
jou om te zien of het goed 

Foto uit ‘Hacked’, Alicia in het midden
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bekt, of het goed klinkt. En 
zelfs dan kan het zijn dat 
je maandenlang teksten 
instudeert en daaraan werkt 
en je personage opbouwt 
en dat je dan op de set 
komt en zegt, kijk, dat en 
dat, kan dat anders. En dan 
heb je regisseurs die dat 
goed vinden, maar er zijn 
ook regisseurs die heel erg 
vasthangen aan wat ze zelf 
geschreven hebben, wat 

natuurlijk hun volste recht 
is. Je schrijft iets, soms 
ben je daar maandenlang 
mee bezig. En dan komt een 
acteur je ineens vertellen 
hoe dat moet. Dat gaat niet 
zomaar.

Denk je dat het een beetje de 
realiteit weergeeft hoe het 
er in de serie (Hacked) aan 
toe gaat? Dat de wereld zo 
complex is als je jong bent?

Sowieso, maar ik denk 
ook dat fictie een beetje 
dramatisch moet zijn. 
Anders gaan de mensen niet 
kijken. Sommige zaken zijn 
misschien wel echt gebeurd, 
maar het wordt ook wel een 
beetje uitvergroot. Als je 
entertainment maakt, moet 
het ook wel entertaining zijn.

Ben je blij met je leven?

Ja, absoluut. Het is veel 
zoeken. Ik ben begin 20 jaar. 
Het is een chaos. Mensen 
zeggen wel “je hebt al veel 
bereikt”. Maar in mezelf 
denk ik: ik sta nog nergens. 
Ik moet nog zo veel doen 
en zo veel leren. Maar het is 
leuk om continu te zoeken. 
Het verplicht je veel aan 
zelfreflectie te doen.
Ik ben net terug van een 
langere reis naar Suriname, 
naar familie. Het was heel 
fijn iedereen terug te zien, 
maar wanneer ze me daar 
vragen wat ik doe, dan zeg 
ik dat ik literatuur studeer. 
Theater maken wordt daar 
als een hobby beschouwd en 
zeker niet als een job, dus ja, 
verzwijg ik het maar.

Ben je zeker dat je er in verder 
kan na de opleiding?

Ik ben begonnen met een 
theatercollectief. We hebben 
een aanvraag bij ‘eigen 
kweek’, een instantie die 
jonge theatermakers helpt 
voorstellingen te maken. 
Morgen moet ik daarvoor 
gaan pitchen in Gent. Als we 
het halen krijgen we geld om 
een voorstelling te maken, 
maar ook speelplek. In de 

theaterwereld moet je het 
een beetje zelf uitzoeken 
en er voor gaan. Bij films en 
series ben je meer afhankelijk 
van  wat er gemaakt wordt. 
Al wordt er veel gemaakt de 
laatste tijd. Dus in die zin ben 
ik wel hoopvol dat het zal 
lukken.
We gaan een voorstelling 
maken over een waargebeurd 
verhaal, over Simeon, een 
18de-eeuwse stier in Spanje, 
die heel tam is. De president 
is overtuigd dat ieder wezen 
in staat is agressief en 
gewelddadig te worden. Hij 
probeert dat te bewijzen door 
de tamste stier eruit te halen 
en hem agressief te maken. 
Maar hij faalt in zijn opzet 
en de stier wordt vrijgelaten 
en uiteindelijk vermoord. 
Een heel triestig verhaal. We 
vragen ons bij dit stuk af of 
alle mensen deugen. Heeft 
iedereen agressie in zich? 
De voorstelling gaat over de 
mens. Wat drijft ons om dat 
geweld te zien, om het op te 
zoeken?
Vorig jaar heb ik met 
Max, een medestudent, 
onze masterproef 
gemaakt, Bug, over de 
gedaanteverwisseling van 
Kafka. Dat klikte megagoed. 

Het was een brother in arms - 
sister in arts gevoel. Dat ging 
zo goed dat we samen een 
voorstelling wilden maken als 
collectief. Een vzw hebben 
biedt voordelen. Uiteraard 
hebben we als collectief nog 
extra volk nodig. We hebben 
al iemand die wil regisseren, 
we hebben een dramaturg. 
Het collectief heet Antonio. 
Naar de patroonheilige van 
de verloren voorwerpen, 
omdat we allemaal een 
beetje verloren gelopen zijn.

En hoe zit het met de 
financiële kant? Jullie 
hebben allemaal ook een job, 
veronderstel ik?

Ik werk al een paar jaar in 
een restaurant. Eenmaal 
ik afstudeer moet ik 
een kunstenaarsstatuut 
aanvragen, waarbij ik een 
werkloosheidsuitkering krijg. 
Het geld dat we zouden 
krijgen van ‘eigen kweek’ of 
andere instanties is het geld 
waarmee we ons kunnen 
uitbetalen. Ons project 
zouden we doorheen zes 
maanden voorbereiden. Dat 
betekent het script schrijven, 
de scenografie uitwerken, 
maar ook in een atelier 

Foto uit ‘Rough Diamonds’. Alicia onderaan, tweede van links.



32 33

attributen en decor maken. 
Je maakt een begroting, 
wie heeft wat nodig? In dat 
verband is mijn vooropleiding 
economie dan ook van pas 
gekomen. Daarna komt er 
hopelijk nieuw geld binnen 
door te spelen.
Drie vierde van je 
job als kunstenaar is 
ondernemerschap, één 
vierde is effectief bezig zijn 
met je kunst. Een combinatie 
met bijvoorbeeld een job 
in het onderwijs lijkt een 
slimme optie, al kan dat in de 
praktijk wat minder evident 
blijken.

Hoe zie je je toekomst? Naar 
Brussel komen, zoals je 
zelf aangaf. Je kunstenaar-
ondernemerschap proberen 
in goede banen te leiden? Zo 
lang mogelijk, of? 

Ja, zolang mogelijk. 
Momenteel is er niets dat 
mij tegenhoudt. Ik heb geen 
partner, ik heb geen relatie, 
ik ben geen moeder of zo. En 
ik ben nog jong. Dus ik kan 
alles doen, alles staat open. 
Als ik zeg, morgen vertrek ik 
naar Kopenhagen, ik wil daar 
wonen, dan doe ik dat. Er is 
misschien één groot ding dat 

mij tegenhoudt en dat zijn 
mijn financiën. Maar buiten 
dat. (hilariteit)

Dat is wel een fijn gevoel, hè. 
Ik denk dat veel mensen net 
op dat moment in hun leven 
in een stroomversnelling 
geraken en heel snel 
beslissingen nemen die hen 
binden.
Heeft dat altijd in jou gezeten, 
het onafhankelijke, het vrije, 
dat dat belangrijk is?

Ja, ik denk het wel. Soms ga 
je te snel. Of soms spring 
je en dan maak je fouten 
of neem je de verkeerde 
beslissingen of zoek je de 
verkeerde aandacht.

Ook mooi. Klinkt als heel 
lastig geweest toen je jong 
was. Een heel vernauwde 
wereld. Ik vind het chic hoe 
je vanuit jezelf die wereld 
hebt verbreed en ik heb het 
gevoel dat je nog veel groter 
zal willen gaan. Hopelijk zal 
dat ook lukken.

En het feit dat je je niet bindt, 
je zegt, ik heb geen partner, 
ben geen mama. Bewust op 
dit moment allemaal?

Ja, ik denk het wel. Ja, het 
idee van nu aan iemand 
vasthangen. Ik heb mijn 
vrienden al en ik heb mijn 
familie en ik krijg daar al 
zoveel liefde van. Het idee 
dat er een partner, man of 
vrouw, iemand is die iets 
verwacht van mij, van kom 
thuis op het einde van de 
avond. Nee, dat kan ik me 
even niet inbeelden.

Als je kijkt naar je 
beslissingen, die je neemt in 
je leven om te worden wat 
je wil, een kunstenaar. Dan 
is dat een bijzondere keuze 
om jezelf niet vast te zetten, 
want je maakt het je anders 
net onmogelijk.

In mijn sector heb je mensen 
die ver daarin gaan,  veel 
vrouwen die zwanger op het 
podium staan, of een kind 
de hele tijd meenemen op 
tournee of zo van die dingen. 
Ik denk dat die mensen net 
nog iets sterker zijn of net 
iets meer discipline hebben 
om te zeggen tegen hun 
partner “nu is het aan mij” of 
zoiets. 
Zo zal het me trouwens altijd 
bijblijven hoe mevrouw Pottie 
ooit zei dat ze het belangrijk 

vond dat ze haar 51 boeken 
in het jaar had gelezen. En 
dat ze dan haar lief die wilde 
langskomen, afscheepte 
want ze was haar boek aan 
het lezen. Ik zou dat niet 
kunnen en zou denken, kom 
maar langs. 

Welke raad zou jij aan je zusje 
hier op school, Liana, geven? 
Jij bent nu jaren verder en zij 
bevindt zich op de leeftijd, 
denk ik, waar het allemaal 
echt begint om keuzes te 
maken.

Ik ga eerlijk zijn, ik kijk heel 
erg op naar mijn zus. Dat is 
al zo van toen ze heel jong 
was. Ik heb mijn zus altijd 
heel intelligent gevonden. 
Zij is iemand die naar mijn 
gevoel, heel standvastig is 
in haar beslissingen en ze 
houdt ze ook vol. Ik denk dat 
ik sneller toegeef, behalve 
dan voor mijn carrière. Als ik 
haar bijvoorbeeld na school 
een bericht stuur dat ik in 
Brussel ben en haar vraag of 
ze zin heeft om af te spreken, 
dan krijg ik vaker te horen 
“nee, ik moet studeren, ik kan 
niet”. Ik zou op die leeftijd 
gezegd hebben, ja ik kom af 
en studeer later. Ik was veel 

lakser en zij is heel correct 
en gedisciplineerd, dus ik 
kijk heel erg op naar haar 
discipline. Naar ja, hoe sterk 

ze eigenlijk is. Maar een raad 
die ik haar zou kunnen geven 
is om meer zelfzeker te zijn 
en om meer te geloven in wat 
ze doet en wat ze wil. Dat dat 
iets goed is en dat dat later 
wel mooie resultaten zal 
opleveren.

Ik had nog één vraagje. Stel 
dat er lezers zijn van Schakel, 
die denken, zo’n opleiding 
is nog wel een optie, wat 
moeten ze op voorhand goed 
beseffen?

Ze moeten beseffen dat 
ze heel erg in hun kaarten 
moeten kunnen laten kijken, 
hoe dan ook. Bij het begin 
van de opleiding dacht 
ik ook mezelf te kunnen 
blijven en dus gesloten. En 
dat mensen mij niet door 
zouden hebben. Hoe sneller 
je geen schrik meer hebt om 
in je kaarten te laten kijken, 
hoe sneller je je kwetsbaar 
opstelt naar mensen, hoe 
gemakkelijker het gaat. Ook 
bij de toelatingsproef zelf. 
Dus door jezelf te zijn.

Maar dat betekent ook dat je 
geraakt wordt, je kwetsbaar 
opstellen? 
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RETROSPECTIEF
Ode aan Marc Schauvaerts  6 maart 1960 – 8 juli 2023  

Toen ik Marc net na de 
eeuwwisseling voor het 
eerst ontmoette, was ik toch 
wel even onder de indruk. 
Niet enkel omwille van 
zijn mooie verschijning – 
zachte gelaatstrekken, witte 
haarbos, guitige en rust-
gevende blik, al naargelang 
het momentaanvoelen 
en steevast rechtstreeks 
vertaald in zijn blauwgrijze 
ogen  –, maar nog meer 
om zijn elegantie in het 
converseren, in het omgaan 
met andere aanwezigen.  

Dat Marc bovenal innerlijk 
een schone man was, zal 
elke collega en elke leerling, 
die hem als leerkracht 
of als begeleider bij een 
parascolaire activiteit 
mocht ervaren, ongetwijfeld 
volmondig beamen. Kritisch 

qua ingesteldheid m.b.t. 
het wereldgebeuren, de 
politiek, het Brusselse 
toekomstplan, het klimaat-
beleid, de onderwijsaanpak, 
de gemiddelde opvoedings-
normen, de bejegening 
van mensen van andere 
origine, ... en tegelijkertijd 
van een onevenaarbare 
zachtmoedigheid. Zijn 
argumentatie steevast quasi 
onweerlegbaar, waar zelfs 
de meest doorwinterde 
tegenstander niet boos kon 
op reageren omwille van de 
diplomatische omwikkeling. 

Toen hij – een hele poos 
geleden – door reorganisatie 
en interne strubbelingen zijn 
job verloor bij De Tijd, zat 
hij even in zak en as. Zijn 
overweging tot overstap naar 
het onderwijs viel gelukkig in 

goede aarde en maakte dat 
wij de voorbije dertien jaar 
hebben kunnen genieten 
van een fantastische collega 
in ons Sint-Pieterscollege. 
Als leerkracht geschiedenis 
en esthetica maakte hij de 
leerlingen in het vijfde en 
zesde jaar niet enkel wijzer 
en meer beslagen in die 
vakgebieden, maar ook in 
de manier waarop je best in 
het leven staat. Gedurende 
heel wat jaren deelden de 
zesdejaars bij het naderen 
van hun afscheidsmoment 
trofeeën uit in categorieën 
die voor jonge mensen 
het mooie weer maken. 
Dat Marc zo de trofee van 
“meest vaderlijke figuur” 
toegekend kreeg, maakt 
duidelijk dat leerlingen over 
bakken meer mensenkennis 
beschikken dan hen 

Ja ja. En het maakt niet uit 
waar je vandaan komt. Of 
je nu nog nooit in je leven 
theater hebt gezien of film of 
whatever. Als je dat echt wil 
doen, dan lukt het volgens 
mij wel.

Zijn er dingen die we in jouw 
ogen hier op school echt wel 
slecht aangepakt hebben, 
m.b.t. jonge mensen?

Ik weet, het is een heel 
onpopulaire mening, maar ik 
heb gewoon veel compassie 
met leerkrachten. Ik kan 
mij heel erg inbeelden dat 
het heel moeilijk is om met 
tieners om te gaan. Het 
ding is, de leerkrachten 
die mij het meest bijblijven 
zijn de leerkrachten die mij 
nooit het gevoel hebben 
gegeven dat zij een autoritair 
persoon zijn, zoals politie. 
En de leerkrachten van 
wie ik het minst bijgeleerd 
heb, als persoon, dat zijn 
de mensen die het meest 
boven mij wilden staan 
heel de tijd. Leerkracht 
studentverhouding is altijd 
moeilijk, hè. Hoe meer je 
naast je leerlingen staat, hoe 
beter, denk ik.

Wat gemakkelijker is 
natuurlijk in de hogere jaren.

Ja, dat is waar. Inderdaad 
de leerkrachten in de hogere 
jaren, zoals meneer Van 
Hoof, zoals u, zoals meneer 
Blancke, goh wie nog 
allemaal. Dat zijn allemaal 
mensen waarvan ik dacht, 
toen ik ze uit het klaslokaal 
zag lopen, ja, die hebben 
hiernaast ook een leven, daar 
kan ik me iets bij voorstellen, 
terwijl je zo van die mensen 
hebt waarvan je denkt, dat 
zijn leerkrachten en dat ís 
hun leven of zo.
En meneer Goossens?

Die geeft hier nog steeds 
wiskunde.

Nog altijd? Wow, die heeft les 
gegeven aan mijn papa. Dat 
is gek. En die liep ook elke 
dag, he?

Ja, onlangs kwam ik hem 
op zijn 8km lange tocht 
tegen in de buurt van het 
Groentheater en hij sprak 
me aan of dit werkelijk mijn 
laatste schooljaar was. Toen 
ik bevestigde en vroeg hoe 
het met zijn plannen zat, 
antwoordde hij dat hij dat 

nog niet wist, dat we dat wel 
zouden zien in september.
Wel leuk.

Ja, er is hier ook een enorm 
grote toffe jongere bende 
onder de collega’s.

Ja, de zus van Lena De Wolf 
o.a. hè?   

Ja, Anna, en nog een aantal 
oud-leerlingen. Je zal zeker 
nog enkelen onder hen 
kennen.

Tof, dus de mensen hebben 
toch nog goesting om hier te 
komen werken?

Ja, het is heel fijn en dit lijkt 
me een bende die hier toch 
wel een hele tijd zou kunnen 
blijven.

Dankjewel voor dit fijne, 
warme gesprek.

Ik vond het zelf heel tof. En 
ooit in Schakel komen, stond 
nog op mijn bucket list.

Hans De Valck
René Van Noyen
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doorgaans toegedicht wordt. 
Ook op school was hij dus 
een warme man, zwijgzaam 
soms en nooit opdringerig, 
maar hij doorgrondde feilloos 
de collega’s én leerlingen 
met verrassend getimede 
humor, tijdens klassenraden, 
in de leraarskamer, op 
uitstappen, of op café. In 
drie woorden kon hij de 
situatie gevat analyseren of 
desgevallend de absurditeit 
expliciteren en die humor 
behield hij ook thuis tot het 
laatst. Toen de palliatieve 
begeleidingsdienst Omega 
haar medewerkers bij hem 
langs stuurde, liet hij zich bij 
het relaas aan ons droogweg 
ontvallen dat hij toch Alfa 
verkoos. Il faut le faire. 
Marc was ook een 
levensgenieter in hart en 
nieren. Met zijn eega of met 
vrienden tijdens de vele 
uitstappen en vakanties, 
zowel op magische als 
eerder primitieve locaties. 
Het leven op zich was mooi. 
Of er was het savoureren 
van de vader-zoon trips met 
Johannes. Hij sprak er zo 
liefdevol nagenietend over.  

Een man ook op wie je kon 
tellen. Op school meenden 

enkelen wel eens dat Marc 
net iets te terughoudend 
was, maar dat moet ik 

betwisten. Gedurende 
vele jaren was hij één van 
mijn vaste begeleiders bij 

het organiseren van de 
Duitsland-driedaagse voor 
onze vijfdejaars, waar hij 
enthousiast vakkundig 
meegidste in het Haus der 
Geschichte in Bonn, rond de 
naoorlogse geschiedenis 
van Duitsland en de wereld, 
en ook in het Keulse 
Museum Ludwig, de parel 
rond hedendaagse kunst. 
Dat hij een meesterverteller 
was, bleek ook herhaaldelijk 
op momenten, waar iemand 
in de bloemetjes werd gezet 
of waar oude herinneringen 
werden bovengehaald. Ik 
zie zo niet te tellen warme 
momenten met hem voor 
me, waar hij regelmatig als 
een onzichtbaar regisseur 
de mood mee bepaalde, 
soms zelfs door gewoon 
een aangewezen stilte te 
hanteren. 
Naast de vanzelfsprekende 
Duitslandreiziger was hij op 
school ook vast lid van het 
kwartet dat jarenlang de 
projectdagen rond Brussel 
op touw zette voor diezelfde 
leerlingen van het vijfde jaar, 
waarbij hun ogen gedurende 
drie dagen geopend 
werden voor de rijkdom en 
diversiteit die onze stad te 
bieden heeft op sociaal, 

cultureel, economisch, 
politiek, gemeenschaps- en 
jongerenvlak. Een zalige 
voortrekker. 

Dat zijn leven zo 
onaanvaardbaar ingekort 
werd, is dan ook behalve 
bitter, onmogelijk te 
plaatsen en zelfs lichtelijk 
wraakroepend. Toch wil ik 
eindigen met hoopgevende 
woorden van één van 
Marcs leerlingen. Heel 
wat leerlingen konden het 
slechte nieuws niet vatten en 
vroegen ook wat ze konden 
doen. Sommigen onder 
hen wilden Marc graag nog 
bezoeken in de hoop hem zo 
te kunnen bedanken en hem 
een beetje blij te stemmen. 
Iets wat Marc gezien zijn 
dagelijks verslechterende 
toestand niet zag zitten. 
Eén van die leerlingen, Naré 
Saradyan, bezorgde een 
lang en ontroerend kaartje, 
waaruit deze korte passage: 
lieve meneer Schauvaerts, u 
hebt als leerkracht gedurende 
vele jaren onze harten gevuld 
met kennis en liefde. U hebt 
uw passie gedeeld met ons, 
elke dag opnieuw. U hebt ons 
als individuen geïnspireerd 
en gemotiveerd. Ik moet 

zeggen dat ik veel van u 
heb bijgeleerd. Meneer 
Schauvaerts, u hebt het leven 
voor velen aangeraakt en 
daar positiviteit ingebracht. 
Met het zijn van wie u bent, 
hebt u van de wereld een 
betere plaats gemaakt voor 
uw omgeving. Ik zal nooit uw 
glimlach vergeten die zoveel 
harten verwarmt.       

René Van Noyen
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